
 

                                                                                                                                    

LANEKO SEGURTASUN ETA OSASUN BATZORDEA 2019-12-17 

 

Joan den asteartean egin zen 2019ko lan osasuneko azken batzordea. Jorratutako gaien 

artean, hauek nabarmentzen dira: 

 Larrialdietarako planak: berriro ere Departamentuari eskatu genion autobabeserako 

planak ezar zitzan. Zintzilik dagoen eta lehentasuna eskatu diogun gaietako bat da. 

Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi digu ebakuazio integratzailean ari direla lanean, aulki 

bereziak jartzen, kartelak hobetzen... 

 

 CO2-aren neurketak: bulego batzuetan egin dira, eta horiek maila altuak ematen 

dituzte. Prebentzio Zerbitzuak ekipo berriak erosteko asmoa du, parametro gehiago 

neurtzeko eta emaitza zehatzagoak lortzeko. Gainera, airearen kalitatea ahalik eta 

gehien hobetzeko aireberritzeak duen garrantzia azpimarratu zen. 

 

 Lan arriskuen ebaluazioa: Prebentzio Zerbitzuaren asmoa BJBren ezarpenaren 

antzinatasunaren arabera aztertzea da. LABek proposatu zuen lehentasuna emateko 

beste modu bat izan zitekeela karga gehien jasaten duten jurisdikzioen arabera, hala 

nola, indarkeria-epaitegien, organo indartuen eta abarren arabera. Prebentziotik argitu 

zitzaigun neurketak prebentziozkoak direla (karga fisikoa eta mentala) eta ez 

antolaketakoak. LABek azpimarratu zuen bata eta bestea erabat lotuta daudela... 

antolaketa txarrari eta lan-karga handiegiari dagokienez, bistan da karga fisikoak 

eta mentalak askoz aukera handiagoa duela kaltetua ateratzeko… 

 

 Bake-epaitegiak: beren instalazioetan bake-epaitegiak dituzten udalekin enpresa-

jarduerak koordinatzen ari dira. Helburua da osasuna zaintzeko lokal egokirik ez duten 

epaitegien ardura duten udal-korporazioek prebentzioari buruzko araudia bete eta 

inplikatzea. 

 

 Aire-korronteak: aire-korronteen arazoak Gasteizko informazio-zerbitzuan jarraitzen 

duela azaldu dugu. Sarrerako atearen aire-gortinak ez du funtzionatzen, eraikinaren 

sarrerako atondora ematen duen leihatilaren isolamendu eskasarekin batera. 

Instalazioen Zerbitzuak kontuan hartu zuen. 

 

 Buenos Aireseko sototik datozen usainak: esan dezakegu esperientziatik eta datorren 

urtetik ikasi dutela, eta produktuaren aplikazio berri bat aurreikusita dagoela, 

segurtasun-neurriak hartuko dituzte, aplikatzen diren hutsuneak behar bezala zigilatuz 

eta berriki gertatutakoa saihestuz. Gainera, fumigazioak egiten direnean ere 

beharrezko neurriak hartzeko eskatu dugu. 



 

 Egiteke dauden obrak: Obra Sailetik jakinarazi zitzaigun oraindik egiteke dauden obra 

eta mantentze lanen aurreikuspena: 

 Argiak: lehendik dagoenaren ordez LED panelak jarriko dira Albia eraikinean, 

baita argiztapena egokia ez den bulegoetan ere (adibidez, Gasteizko 5. 

solairua). 

Dirudienez, datozen hilabeteetan Irungo artxiboko argitzeke dagoen gaia 

aztertuko da, ikusi sinesteko, baina hori behintzat jakinarazi zitzaigun. 

 Igogailuak: Gasteizen eta Buenos Airesen datorren urtean ordezkatuko dira. 

 Moketa: Gasteizko bosgarren solairuko moketa aldatu da. Binilozko zorua 

gainerako bulegoetan paratzen jarraituko da. 

 Klimatizazioa: Gasteizko eta Atotxako makinak 2020ko urtarrilaren amaieran 

ordezkatuko dira. Bai Irunen, bai Getxon, datorren urtean egingo dira obrak. 

Era berean, Tolosako eraikinaren klimatizazio eskasa azpimarratu nahi dugu; 

zehazki, eraikin horretako artxiboko bulego-aldean klimatizaziorik ez 

dagoenez, erantzun ziguten 2020an ere konponduko dela arazo hori. Irungo 

klimatizazioari dagokionez, berriz ere azpimarratu genuen egungo 

klimatizazioak ez dituela kontuan hartzen artxiboko lanpostuak, eta, beraz, 

klimatizazio berriarekin arazo hori konpondu beharko dutela. 

 

 Amurrioko oloreak: horretarako kontratatutako enpresa arratoi-garbiketa egitera joan 

da. Gainera, sabaiak desmuntatu dira, baina ez da ezer aurkitu. Usainen gunea 

aurkitzeko eta, hartara, usainak errotik kentzeko behar diren baliabideak jartzen 

jarraitzeko eskatu dugu. 

 

 Bilboko AMEE: obra-zerbitzuaren bidez jakinarazten zaigu lehentasunezko irtenbidea 

institutuaren kokapena aldatzea dela. Hala ere, neurri aringarri hauek hartzen ari dira: 

o APQak (botila handiak) beste instalazio batera eramateko proiektua egin da. 

o Laginak gordetzen diren egungo armairu ibiltarien ordez altzari egokiagoak 

jartzea aztertzen ari dira. 

o Zerbitzu horren aireztapena hobetzeko eta ekipoak mantentzeko proiektua 

idatziko da. 

Beste behin ere, LABek agerian utzi zuen langileak kezkatuta zeudela arrisku 

larriengatik, bai eta eraikinaren gainerakoari eragin diezaiokeenagatik ere. Ikusten 

denez, sailean badakite hori, baina behin betiko irtenbidea —AMEE beste 

mendekotasun batzuetara eramatea— behin eta berriz atzeratzen da. 

 

 Erregistro zibileko artxiboa: Erregistro Zibileko espedienteak artxibatzeko 

espazioarekin gaur egun dagoen arazoa azpimarratu dugu berriro. Gasteizko kasua 

azaldu genuen, baina arazoa bulego gehiagotara zabaltzen da. Espero dugu 

Departamentuak irtenbide bideragarria eskaintzea, zerbitzu honetako langileen 

osasunari zuzenean eragiten baitio. 

 



Batzorde horren ondoren, gure lankideen laneko segurtasunarekin eta osasunarekin 

zerikusia duten arazoak konpontzeko pausoak ematen ari garela esan dezakegu. Gai 

gehienak aurrera doaz, baina ez guk nahiko genukeen erritmoan. Horiek guztiak 

azpimarratuz eta sortzen diren berriak salatuz jarraituko dugu. 

 

Euskal Herria 2019ko abenduaren 20 a. 

 

JAI ZORIONTSUAK OPA DIZKIZUEGU 


